
Zápis 5/12  
 

Ze schůze výboru ČFS  

konané dne 5. 12. 2012 v Praze od 13:00 do 16:00 

 

Přítomni:    Doležal, Jahodář, Grodza, Holub, Kotlář, Rabišková, Rotterová 

Omluveni: Solich, Hojný, Vlček, Spilková 

Hosté:  Malý, Lisá, Hrabálek, Klimeš, Chudoba, Skopalová, Fialová, Komárek 

 

1.  Úvodní slovo předsedy ČFS L. Jahodáře. 

Profesor Jahodář přivítal členy výboru a hosty. 

 

2.  Organizační záležitosti za poslední období 

- Byla vyřešena korespondence ČFS za poslední období. 

- Byly zkontrolovány jednotlivé body z minulé schůze výboru ČFS. 

- Členství ve FIP na rok 2013 – částka cca 2510,- EUR by měla být zaplacena do konce 

března 2013. Přetrvává určitá pochybnost o účelu a přínosu členství ve FIP, neumíme 

dostatečně využívat služby a informace, které poskytuje FIP. Přítomní zástupci sekcí 

byli jednak pro zachování členství (Grodza), popř. se přímo nevyjádřili. Úkolem bude 

oslovit sekce ČFS do poloviny ledna 2013 a získat jednoznačné stanovisko. Problém 

členství ČFS ve FIP musí být vyřešen na příštím zasedání výboru (únor 2013). Výbor 

byl rovněž vyzván, aby navrhl kandidáta na cenu FIP (udělováno 1x za 2 roky) 

 

3. Informace pro sekce ČFS  

- Sekce syntetických léčiv - zorganizováním voleb v této sekci – úkol trvá, dle sdělení 

prof. Hrabálka se bude konat schůzka Sekce v lednu 2013: příprava konference 

Syntéza a analýza léčiv, 2. až 4. září 2013, Velké Karlovice. 

 

4. Zahraniční aktivity 

- Kotlář -  aktivní účast na konferenci Excelentná lekáreň  - 15. 12. 2012 Bratislava, 

v diskusi vystoupili Kotlář a Hrabálek (v ČR chystá FaFUK HK ve spolupráci 

s Komorou podobný projekt akreditovaných lékáren určených pro praxe studentů) 

 

6.  Výbor odsouhlasil vytvoření fotogalerie na stránkách www.cfs-cls.cz. Grodza, Kotlář 

zajistí výběr fotek, Dolezal založeni fotogalerie na webu. Trvá. 

 

7. Časopis Česká a slovenská farmacie: Předseda krátce shrnul situaci kolem vydávání 

časopisu, byla vypracována smlouva (připravil Mgr. Kotlář, ve smlouvě jsou mj. 

zastropované náklady), smlouva bude předána k podpisu na ČLS. Od r. 2013 bude nový 

nakladatel firma LD s.r.o. V diskusi dále vystoupil šéfredaktor doc. Komárek (zmínil 

směřování k impaktu, texty v angličtině, nárůst počtu rukopisů, zájem ze zahraničí). Mgr. 

Kotlář uvedl ekonomickou ztrátu časopisu (2011: -230 000 Kč; 2012: -220 000 Kč). 

Jahodář byl pověřen informovat Slovenskou farmaceutickou společnost o současné situaci 

a změnách. Jahodář požádal o podporu prezidenta Komory, např. formou předplatného 

časopisu pro jednotlivá OSL, prezident Komory tuto možnost nezavrhl, problémem by se 

muselo zabývat předsednictvo Komory. 

 

8.  Proběhla diskuse ke koncepci změn specializačního vzdělání: ČFS JEP nadále 

podporuje návrh Ministerstva zdravotnictví na řešení problematiky specializačního 

vzdělávání přednesený náměstkem MUDr. Ferdinandem Polákem na jednáních 

uskutečněných ve dnech 13.-14. 9. 2012. 

 

http://www.cfs-cls.cz/


9. Revize webovských stránek CFS v anglické verzi – zajistí Doležal, Grodza, úkol se 

začal řešit – průběžně trvá. 

 

10. Prof. Rabišková informovala výbor, že příspěvek 10.000 EUR na organizaci konference 

Farmaceutické technologie a Biofarmacie (schválený na minulém zasedání výboru) již 

společnost nebude platit, termín platby již vypršel.  

 

11. Výbor bere na vědomí smlouvy:  

- Smlouva s Regionálním muzeem v Mikulově (XIV. Symp. klin. farmacie R. Macha) 

- Darovací smlouva Pharmos – 20.000 Kč (XIV. Symp. klin. farmacie R. Macha) 

 

12. Výbor děkuje organizátorům úspěšného 16. kongresu nemocničních lékárníků – konal se 

16.–18. listopadu 2012 v Hradci Králové. 

 

13. prezident ČLnK dr. Chudoba ve svém vystoupení požádal o podporu ČFS při jednání se 

SÚKLem, pojišťovnami a vznesl dotaz na zastupování zájmů ČFS v rámci ČLS. Požádal i 

o vyjadřování stanovisek odborné společnosti k aktuálním ožehavým otázkám ve 

spolupráci s ČLnK sloužícím ke zvýšení vážnosti těchto vyjádření. (Grodza,Lisá). Nastala 

diskuse (Malý, Skopalová) i o zastoupení ČFS jako jedné z největších odborných 

společností v rámci 120 společností ČLS. Kotlář zjistí možnost požádat o pozici 

pozorovatele ve výboru ČLS. Jahodář napíše dopis výboru ČLS ve spolupráci s Kotlářem. 

 

14. dopis ze SÚKL (Pavlíková) - dne 13. 12. 2012 od 8:00 se bude jednat na SÚKL o výši 

úhrad aj., podklady připravil dr. Horák - bude zmocněn výborem k této aktivitě za ČFS. 

 

15. dr. Rotterová navrhla, aby výbor (předseda) napsal osvědčení zástupcům 2 pracovních 

skupin (Klovrzová, Synek), hlasování 6 pro, 1 se zdržela, podklady připraví Rotterová. 

 

16. Výbor souhlasí s odměnou pro organizátory akcí: pro Grodzu, Šimíčka, Maříkovou, 

Skopala po 10 000,- Kč (akce Spolků); dále s motivační odměnou pro Mlynáře, 

Vackovou, Klovrzovou, Janů a Šnajdrovou po 5000,- Kč. 

 

17. Výbor žádá sekce o nahlášení odborných akcí pro rok 2013 (název akce, datum konání, 

zodpovědná osoba, rozpočet) a o stručný přehled o konaných akcích v roce 2012 (datum, 

název, místo, počet účastníků). Zprávu poslat dr. Grodzovi do 10. ledna 2013. Materiál 

bude sloužit k propagaci činnosti společnosti. 

 

18. Lisá informovala výbor o připravované akci při příležitosti životního jubilea - doc. Rusek, 

prof. Solich (předběžně červen 2012, Hradec Králové). 

 

19. Příští schůze rozšířeného výboru ČFS se uskuteční v únoru 2013, výběr vhodného termínu 

bude komunikován prostřednictvím e-mailů, bude vypracován plán schůzek na celý rok 

2013. 

 

Výbor děkuje všem aktivním členům společnosti za jejich dobrovolnou práci ve 

prospěch české farmacie, věřte, že je jí opravdu hodně, a přeje pevné zdraví a šťastný 

celý příští rok 2013. 

 

Zapsal: M. Doležal 

 


